

In the light of ongoing discussions in Germany on their position towards the CSDDD, the Cocoa Coalition sent the following statement to the German chancellor on February 1st. (English translation at the end of this post)

---

Sehr geehrter Herr Bundeskanzler,

Die [EU Kakao Koalition](#), die sich aus Unternehmen (Ferrero, The Hershey Company, Mars Wrigley, Mondelez International, Nestlé, Tony's Chocolonely), NGOs (Fair Trade Advocacy Office, Solidaridad, VOICE Network), Zertifizierungsorganisationen (Fairtrade International, Rainforest Alliance) und Multi-Stakeholder-Organisationen (International Cocoa Initiative) zusammensetzt, begrüßt den Abschluss einer politischen Einigung über die EU-Richtlinie zur Sorgfaltspflicht von Unternehmen im Bereich der Nachhaltigkeit (CSDDD) am 13. Dezember 2023. Wir glauben, dass dies ein wichtiger Schritt ist, um die notwendige Transformation des Kakao- und Schokoladensektors voranzutreiben und die Sorgfaltspflicht zur Norm in globalen Wertschöpfungsketten zu machen.

Wir weisen erneut darauf hin, dass es von entscheidender Bedeutung ist, die CSDDD so schnell wie möglich und vor dem Ende der laufenden EU-Legislaturperiode zu verabschieden. Geschieht dies nicht, würde dies die Schaffung gleicher Wettbewerbsbedingungen in der gesamten Europäischen Union erheblich untergraben, zu einer Fragmentierung der nationalen Ansätze führen und einen großen Rückschlag für die Nachhaltigkeit in globalen Lieferketten bedeuten.

Mit freundlichen Grüßen.

Im Namen der EU Kakao Koalition,

**Bart Vandewaetere**

VP Corporate Communications & ESG Engagement

**Nestlé Zone Europe**

Birminghamstraat 221  
1070 Brussels, Belgium  
M +32 496 59 12 23

Die Mitgliedsorganisationen der EU Kakao Koalition



++ English version ++

Dear Mr. Chancellor Scholz,

The Cocoa Coalition comprising of companies (Ferrero, The Hershey Company, Mars Wrigley, Mondelez International, Nestlé, Tony's Chocolonely), NGOs (Fair Trade Advocacy Office, Solidaridad, VOICE Network), certification organisations (Fairtrade International, Rainforest Alliance) and multi-stakeholder organisations (International Cocoa Initiative ) welcomes the conclusion of a political agreement on the EU Corporate Sustainability Due Diligence Directive (CSDDD) on 13 December 2023. We believe that it represents an important step forward in driving the necessary transformation of the cocoa and chocolate sector, and in making due diligence the norm in global value chains.

We reiterate the critical importance of approving the CSDDD as soon as possible and before the end of the current EU legislative term. Failure to do so would significantly undermine the establishment of a level playing field across the European Union, lead to a fragmentation of national approaches and result in a major setback to sustainability in global supply chains.

On behalf of the Cocoa Coalition,